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2011-2012 Annual Report 

 
This report is a condensed summary that will be expanded upon at the AGM on September 19

th
. As in 

prior years, this package has been kept to a minimum to reduce expenditures, while providing a quick 

synopsis of the year as reference for members. 
 

The full Audited Financial Statements for the year are available for any member who wishes to receive 

it. Please contact Natalie Deschamps at either: 613.569.8993 ext 225 or ndeschamps@ocapdd.on.ca to 

request a copy. The Association ended the year with a small operating deficit of approximately 

$24,000. The total annual operating budget is over $25 million, so this represents a 0.1% variance for 

the year. We would like to thank all of the employees who again made efforts to minimize expenditures 

for us this past year as we worked towards maintaining a balanced budget again.  
 

MCSS did provide one-time fiscal funding in February to the sector, that was utilized to provide a 

lump-sum stipend to employees. We were also fortunate to have been provided funding from MCSS for 

a reduction of the mortgages that we have been carrying. Furthermore, MCSS was able to provide a 

small amount of additional annualized funding to offset the loss of revenue from United Way this year. 

A summary of the revenues and expenditures for the year is provided in the pie charts below. There has 

not been any change in funding levels as a result of the Government’s Budget to our knowledge. 

According to media reports, an increase of 1% to ODSP rates was reportedly approved, although the 

start date has not been announced yet. 

 

 

In preparation for the implementation of the new Not For Profit Corporations Act this fall, the Board 

approved amendments to the By-Laws. These will be presented for approval by the members at the 

AGM. There are 3 changes: first, to membership criteria; second, to the quorum size of the AGM; and, 

third, to formalize authority for the Board to pass motions electronically when required. 
 

We would like to congratulate Alexandra Campbell and Stephanie Cassidy, who were the recipients of 

this year’s Silver Spring Farm Scholarship Award in April.  
 

We would also like to express our appreciation to Peter van der Jagt who resigned from the Board this 

past spring. 
 

As in previous years, a sincere expression of gratitude must be given to all of the employees and 

volunteers within OCAPDD. Their professional dedication to and compassionate support to the 

individuals receiving service has been tremendous. On behalf of the Board of Directors and 

Management Team, thank you. 
 

  

 

L. Bonnie Dinning David A. Ferguson 

President Executive Director 
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Rapport annuel 2011-2012 
 

Le présent rapport se veut un résumé des sujets qui seront élaborés de manière plus exhaustive lors de 

l’AGA du 19 septembre. Comme par le passé, nous avons choisi de maintenir au minimum la trousse 

de renseignements dans le but de réduire les dépenses, tout en fournissant aux membres un outil de 

référence offrant un survol de l’année. 
 

Les états financiers vérifiés pour l’année fiscale sont disponibles pour tous ceux et toutes celles qui 

désirent les recevoir. Pour en commander une copie, veuillez communiquer avec Natalie Deschamps 

par téléphone au 613-569-8993, poste 225, ou par courriel à ndeschamps@ocapdd.on.ca.  

L'Association a terminé l'année avec un modeste surplus de 24 000 $. Les coûts d'opération annuels de 

l’AOCPDI étant de plus de 25 millions $, ce montant représente un écart de 0,1 pour cent. Nous tenons 

à remercier tous les employés qui se sont efforcés de garder les dépenses au minimum pendant l'année 

alors que nous tentions de retrouver l'équilibre budgétaire.  
 

Le MSSC a fourni au secteur un financement de l’exercice unique en février. Ce financement a été 

utilisé en tant que somme forfaitaire pour les employés. Il nous a permis également de réduire nos prêts 

hypothécaires. En outre, le MSSC a pu fournir une modique somme additionnelle au financement 

annuel qui compensera pour la perte des recettes provenant de Centraide. Les graphiques ci-dessous 

présentent le sommaire des revenus et des dépenses de l’année qui vient de s’écouler. À notre 

connaissance, le financement n’a pas connu de changement en raison du budget du gouvernement. 

Selon les medias, un incrément de 1 pour cent aux taux du POSPH a été approuvé; toutefois, aucune 

date n’a été annoncée pour sa mise en œuvre.   
 

  

En préparation pour l’entrée en vigueur de la nouvelle loi canadienne sur les organisations à but non 

lucratif, le Conseil a approuvé trois modifications aux règlements : l’une modifiant les critères 

d’adhésion, l’une modifiant le quorum de l’AGA, et la dernière assurant la formalisation de l’autorité 

pour que le Conseil puisse approuver les propositions par voie électronique, le cas échéant.  Ces 

modifications seront présentées aux membres de l’AGA pour approbation.   
 

Nous tenons à féliciter Alexandra Campbell et Stephanie Cassidy, qui se sont méritées la bourse de la 

ferme Silver Spring en avril dernier. 
 

Nous aimerions également exprimer notre reconnaissance envers Peter van der Jagt, membre du 

Conseil d'administration, qui nous a quittés ce printemps passé.  
 

Encore une fois cette année, nous nous devons d'offrir toute notre gratitude aux employés et aux 

bénévoles de l'AOCPDI. Leur engagement professionnel et leur compassion envers les personnes qui 

reçoivent nos services sont sans égal. Au nom du Conseil d'administration et des cadres supérieurs, un 

grand merci. 
 

 

 

  

 

L. Bonnie Dinning David A. Ferguson 

Présidente Directeur exécutif 
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